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Jegyzőkönyv 
 
Készült: Csanádpalota Város Önkormányzata Képviselő-testületének  2012. január 25. 
napján megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Jelen vannak: Kovács Sándor polgármester, Benke Marcell alpolgármester, Bodzás 
István, Jancsik Zoltán, Mikulán László, Perneki László, Vetró Józsefné képviselő. 
 
Meghívottak: Erdélyi Sándorné dr. jegyző, Gila Mihályné aljegyző, Forgács Sándorné 
pü. csop. vezető, Szakál Pálné okleveles könyvvizsgáló, Ádók István intézményvezető, 
Sepsik Andrásné intézményvezető helyettes, Schüszler Istvánné intézményvezető. 
 
 
Kovács Sándor polgármester: Tisztelettel köszöntöm, a mai képviselő-testületi ülés 
valamennyi résztvevőjét. 
 
Külön tisztelettel köszöntöm: Szakál Pálné okleveles könyvvizsgálót valamint a 
meghívott intézményvezetőket és Kincses Ferencet a cigány nemzetiségi önkormányzat 
elnökét. 
 
Megállapítom, hogy a 7 fős képviselő-testületből jelen van 7 fő, az ülés határozatképes, 
azt megnyitom. 
 
Javasolom, hogy a nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőinek Vetró Józsefné és Mikulán 
László képviselőket válasszuk meg. 
 
Kérem, aki a javaslattal egyetért, szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 
1/2012. (I. 25.) Kt.h.  
 
Tárgy: Jegyzőkönyv hitelesítők megválasztása 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzata Képviselő-Testülete a 2012. január 25-én  
megtartott soros nyílt ülése jegyzőkönyv hitelesítőinek Vetró Józsefné és 
Mikulán László képviselőt megválasztotta. 

 
Tisztelt Képviselő-testület! 
 
Kovács Sándor polgármester: A meghívóban közöltektől eltérően nem kerül 
megtárgyalásra  a szilárd és folyékony hulladék díjával kapcsolatos rendelet módosítása, 
valamint a szennyvízberuházáshoz kapcsolódó ÁFA megelőlegezési hitel című 
napirend.  
 
Az elhangzottak alapján a napirendi javaslat a következő: 
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Napirend előtt: 
 

• Tájékoztató az önkormányzat pénzügyi helyzetéről 
 

Napirend: 
 

1.) Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, beszámoló a lejárt 
határidejű határozatokról 

2.) Az önkormányzat 2012. évi költségvetéséről szóló rendelet-tervezet 
beterjesztése. E napirend keretében közmeghallgatást tartunk.  
KÖZMEGHALLGATÁS 

3.) Tájékoztató az átruházott hatáskörök gyakorlásáról 
4.) Támogatás-megelőlegezési hitelszerződés megkötése HURO/0901/134/1.1.3. 

számú, LICS-EDTRIR című határon átnyúló pályázat keretében megvalósuló 
tervezési dokumentáció elkészítéséhez. 

5.) Szennyvízberuházás közbeszerzési eljárás lebonyolításához kapcsolódó 
felelősségi rend jóváhagyása. 

6.) Csanádpalota-Lippa turizmusfejlesztésre irányuló közös pályázatának 
benyújtása. 

7.) Nagyér és Nadlac határon átnyúló pályázatában partnerként való részvétel. 
8.) Együttműködési megállapodás a romániai Gyertyámos község 

Önkormányzatával 
9.) Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat álláshely megszüntetése 

 
A pályázatokról szóló tájékoztató nem került kiadásra, mivel az elmúlt testületi ülés óta 
változás nem történt.  
 
Van-e valakinek az ismertetett napirendi pontokkal kapcsolatban észrevétele, javaslata? 
 
Mikulán László képviselő: Az SZMSZ 12. §-ára hivatkozva ügyrendi  javaslatom 
lenne. December 21-én a soros testületi ülésünkön díjtételeket megállapító rendeletek 
módosításáról tárgyaltunk  és indítványoznám, hogy a közterületek használatának 
díjáról szóló rendelet módosítását tárgyaljuk újra, mivel még nincs elfogadott 
költségvetésünk és ez költségvetést befolyásoló tényező. Kérem, hogy tárgyaljunk erről. 
 
Kovács Sándor polgármester: Akkor 10-ik napirendi pontként felvesszük a 
közterületek használatának díjáról szóló rendelet felülvizsgálatát.  
 
Aki egyetért a napirend felvételével, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 6 igen, 1 tartózkodás mellett a napirend 
felvételét elfogadta.  
 
Aki az ismertetett napirendeket a módosítással együtt elfogadja, kérem, kézfelnyújtással 
szavazzon. 
 
Köszönöm, megállapítom, hogy a Képviselő-testület 6 igen, szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett  az alábbi határozatot hozza:  
 
2/2012. (I. 25.) Kt.h.  
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Tárgy: Napirend elfogadása 
 

H a t á r o z a t 
 

1.) Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, beszámoló a lejárt 
határidejű határozatokról 

2.) Az önkormányzat 2012. évi költségvetéséről szóló rendelet-tervezet 
beterjesztése. E napirend keretében közmeghallgatást tartunk.  
KÖZMEGHALLGATÁS 

3.) Tájékoztató az átruházott hatáskörök gyakorlásáról 
4.) Támogatás-megelőlegezési hitelszerződés megkötése HURO/0901/134/1.1.3. 

számú, LICS-EDTRIR című határon átnyúló pályázat keretében megvalósuló 
tervezési dokumentáció elkészítéséhez. 

5.) Szennyvízberuházás közbeszerzési eljárás lebonyolításához kapcsolódó 
felelősségi rend jóváhagyása. 

6.) Csanádpalota-Lippa turizmusfejlesztésre irányuló közös pályázatának 
benyújtása. 

7.) Nagyér és Nadlac határon átnyúló pályázatában partnerként való részvétel. 
8.) Együttműködési megállapodás a romániai Gyertyámos község 

Önkormányzatával 
9.) Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat álláshely megszüntetése 
10.) Közterületek használatáról szóló rendelet felülvizsgálata 

 
 
Tisztelt Képviselő-testület! 
 
Mielőtt a napirendek tárgyalására kerül sor, kérem, akinek kérdése, interpellációja van, 
azt tegye meg. 
 
 
Mikulán László képviselő: A városházán az utca fronton kicserélésre kerültek a 
nyílászárók. A Takarékszövetkezetnél is átfestésre kerülnek a nyílászárók, a párkányok 
is felkerülnek. Az a kérdésem, hogy az udvar felőli nyílászárók mikor kerülnek 
kicserélésre. A régi temetőnél a park kialakításáról készült egy terv, ha van, ebből 
kérnék egyet.  
 
Bodzás István képviselő: Köszönetemet szeretném kifejezni mindazoknak, akik 
megtisztelték a Színjátszó Csoportot a Kelemen emlékesten.  
 
Kovács Sándor polgármester: A napokban fognak folytatódni a munkálatok. A 
párkányok gyártása folyamatban van. A vállalkozó ígérte a munka folytatását. A 
nyílászárók megrendelésre kerültek. Mikulán úr kérését teljesíteni tudjuk, a tervet át 
fogjuk adni. A Színjátszó Csoportnak gratulálok a Kelemen Emlékesthez. Jó színvonalú 
előadás volt, ugyanezt tudom elmondani a Fúvószenekar előadásáról is.  
 
Perneki László képviselő: A városháza rekonstrukciójával kapcsolatban a határidők, 
szerződés rendben van? 
 
Kovács Sándor polgármester: A határidő e hónap 31. Az épület rekonstrukciójának 60 
%-a kifizetésre került. Az elszámolás után még az önkormányzatnak visszajár kb. 10 
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millió Ft. A Gondozóház elszámolása megtörtént, onnan is visszavárunk kb. 1,5 millió 
Ft-ot.  
 
Kérem, hogy aki az interpellációs kérdésekre adott választ elfogadja kézfelnyújtással, 
szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület  7 igen szavazattal, ellenszavazat és  
tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozza:  
 
3/2012. (I. 25.) Kt.h.  
 
Tárgy: Interpellációra adott válasz elfogadása 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. január 25-i 
soros nyílt ülés interpellációs kérdéseire adott válaszokat elfogadta. 

 
 
Tisztelt Képviselő-testület! 
 
A napirendi pontok előtt: 
 

• Tájékoztató az önkormányzat pénzügyi helyzetéről (írásos anyag csatolva) 
 
Kovács Sándor polgármester: A mai napon 13 millió Ft a folyószámla hitel 
terheltsége, 21 millió Ft az az összeg, ami 34 millió Ft-hoz hiányzik, a rövid lejáratú 
hitelnél 6 millió Ft az az összeg, amit májusig vissza kell fizetni. Amit decemberben a 
Belügyminisztériumtól kaptunk 4,6 milliós összeget,  azt törlesztésre visszafizettük. 
A 4,6 milliós összeggel együtt közel 25 milliós támogatást kaptunk az önhikire. Nagy 
segítség volt.  
 
Kérem, hogy a Képviselő-testület a tájékoztatót elfogadja, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozza:  
 
4/2012. (I. 25.) Kt.h.  
 
Tárgy: Tájékoztató az önkormányzat pénzügyi helyzetéről 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 
december havi pénzügyi helyzetéről szóló tájékoztatót tudomásul vette. 
 
Határozatról értesítést kapnak: 
1.) Csanádpalota Város polgármestere 
2.) Csanádpalota Város jegyzője 
3.) Csanádpalota Város Polgármesteri Hivatalának Pénzügyi Csoportja 
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Tisztelt Képviselő-testület! 
 
Ezek után rátérünk a napirendi pontok tárgyalására. 
 
1. sz. n a p i r e n d: Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, 
beszámoló a lejárt határidejű határozatokról (írásos anyag csatolva) 
 
Aki a tájékoztatót elfogadja, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozza: 
 
5/2012. (I. 25.) Kt.h.  
 
Tárgy:  Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, beszámoló a lejárt 
határidejű határozatokról 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a  két ülés között 
történt fontosabb eseményekről szóló tájékoztatót, a lejárt határidejű 
határozatokról szóló beszámolót elfogadta. 

 
2. sz. n a p i r e n d: Az önkormányzat 2012. évi költségvetéséről szóló rendelet 
tervezet beterjesztése. Közmeghallgatás (írásos anyag csatolva) 
 
Kovács Sándor polgármester: Mivel még sok a törvényi változás a februári testületi 
ülésen kerül elfogadásra a 2012. évi költségvetés. A jogszabályváltozásokról a jegyző a 
bizottsági ülésen részletesen tájékoztatta a képviselőket, bizottsági tagokat. Már 
bizottsági ülésen tárgyaltuk az idei költségvetést, ebből látszik, hogy ebben az évben 
hogyan alakul az intézmények és a polgármesteri hivatal költségvetése. A forráshiány 
az elmúlt évihez képest csökkent. Az iparűzési adó tekintetében a bevételek egy kicsit 
növekedtek. A TIOP programok között rengeteg egészségvédelmi program szerepel. 
Javaslom, hogy 500 E Ft önerőt tervezzünk be, így természetesen ezzel az összeggel nő 
a forráshiány összege is. A fizikoterápia működtetésére két alternatíva van. Az egyik az, 
hogy bevisszük a házi gondozásba, amely kb. 15 normatívának felel meg. A másik 
pedig, hogy a MEP befogad bennünket, de valószínű, hogy a szakorvosnak naponta 2 
órát itt kellene tölteni, így  a támogatást az ő munkabérére kellene fordítani. A 
civilszervezetek km igénye leosztásra került.  
 
Mikulán László képviselő: Azt szeretném kérdezni, hogy a szennyvíz beruházás ÁFA 
megelőlegezési hitele című napirend miért került levételre?  
 
Kovács Sándor polgármester: Beszéltünk arról, hogy a hivatal és az önkormányzat 
költségvetését külön kell választani. Ebben az évben havi ÁFA bevallók lettünk, így az 
egyik hónapban kifizetett ÁFÁ-t a másik hónapban vissza tudjuk igényelni. Így most 
már finanszírozható hitel nélkül is az ÁFA.  
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Erdélyi Sándorné dr. jegyző: A jogszabályváltozásokkal kapcsolatban azt szeretném 
elmondani, hogy az Áht. végrehajtási rendelete 2011. december 31-én lett elfogadva, 
amelynek a jogértelmezése még a mai napon is folyik, úgy a kincstárnál, mint a 
pénzintézeteknél. Nagyon sok a változás, lényegi módosulások vannak úgy a tervezés, 
mint a gazdálkodás területén.  
 
Perneki László képviselő: A testületi tagok kapjanak a civilszervezetek támogatásáról  
a tájékoztatót. Mekkora az az összeg, amelyet a civilszervezetek kapnak a busz 
használatáért.  
 
Kovács Sándor polgármester: 1 millió Ft, 50 %-os kedvezménnyel.  
A civilszervezetek a következőképpen kapnak támogatást: Polgárőr Egyesület 150 E Ft, 
Lovas Egyesület 100 E Ft, Horgász Egyesület 100 E Ft, Csanádpalota Futball Klub 2 
millió 900 E Ft, Mozgáskorlátozottak Csoportja 30 E Ft, Vöröskereszt 50 E Ft, 
Faluszépítő Egyesület 100 E Ft, Honismeret 50 E Ft, Marosvidék 20 E Ft, Modern 
táncegyesület 150 E Ft, CSIBÉSZ Egyesület 60 E Ft, Fiatal népi tánccsoport 30 E Ft.  
 
Mikulán László képviselő: A Színjátszó Csoportnak is lehetne támogatást adni.  
 
Kovács Sándor polgármester: A Művelődési Ház költségvetésében szerepel 500 E Ft, 
azért, hogy a különböző csoportoknak tudjon támogatást adni.  
 
Bodzás István képviselő: Lehetne-e valamekkora összeget elkülöníteni a Színjátszó 
Csoportnak? 
 
Kovács Sándor polgármester: Javaslom, hogy a Színjátszó Csoportot 100 E Ft-tal 
támogassuk.  
A következőkben ismertetem a buszra vonatkozó km igényeket: Fészek Klub 150 km, 
Dér István Általános Iskola 300 km, ami a 7-ik osztályosok tanulmányi kirándulására 
vonatkozik ezenkívül még várom a plussz igényt, Napsugár Óvoda és Bölcsőde 100 km, 
Idősek Klubja 100 km, ASZK és GYJSZ 200 km, Könyvtár 100 km, Művelődési Ház 
1600 km, Futball Klub 1000 km, Honismeret 500 km, Mozgáskorlátozottak 200 km, 
Tánccsoport 500 km. 17000 km áll rendelkezésre az 1 millió Ft-ból. A kisebbségi 
önkormányzatok km igényét is kérjük.  
 
Kincses Ferenc Roma nemzetiségi önkormányzat elnöke: Előre is köszönöm, hogy 
van ilyen lehetőség, mert sok mindent tervezünk az idei évre is. Itt szeretném 
megköszönni a támogatást, amit nyújtottak, mert így nagy mennyiségű adományt 
sikerült szétosztani.  
 
Benke Marcell alpolgármester: A tavalyi forráshiány a költségvetés 21,68 %-a volt. 
Az idei hiány 15,8 %. A legnagyobb tétel a két költségvetés között a közmunka 
mértéke, illetve szerepeltetése a költségvetésben. 73 millió Ft a növekedés. Ha ezt 
kiemeljük a költségvetésből 18 %-ra változik a forráshiány. Azt el kell mondani, hogy 
ez nem a megszorítás költségvetése. Természetesen még fog változni a szerkezete. Nem 
csökkent az intézmények költségvetése, növekedett a központi normatíva. A 
hiánycsökkenés oka nem a kiadásaink csökkenése. A hiány csökkent, hanem azért, mert 
25 %-kal növeltük az iparűzési adó várható teljesítését. A karbantartási igények 
csökkentek az intézményeknél, mivel az intézményeink felújításra kerültek.  
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Kovács Sándor polgármester: Mint a napirend tárgyalásának kezdetekor is utaltam rá, 
a költségvetés szerkezetileg még módosulni fog az új jogszabályoknak megfelelően, 
ezért nem is teszem fel szavazásra a kérdést. A februári soron testületi ülésünkre 
elkészül a végleges formában és akkor el tudjuk fogadni. Ekkor még határidőben 
leszünk, hiszen a kincstárnak március 12-ig kell adatot szolgáltatni. 
 
3. sz. n a p i r e n d:  Tájékoztató az átruházott hatáskörök gyakorlásáról (írásos 
anyag csatolva) 
 
Javasolom a tisztelt Képviselő-testületnek, hogy a tájékoztatót fogadja el. 
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozza: 

6/2012. (I. 25.) Kt.h. 
 
Tárgy:  Tájékoztató az átruházott hatáskörök gyakorlásáról 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az átruházott 
hatáskörök gyakorlásáról szóló tájékoztatót megtárgyalta, a tájékoztatót 
tudomásul veszi. 

 
A határozatról értesítést kap: 
1.) Kovács Sándor polgármester Helyben 

 2.) Erdélyi Sándorné dr. jegyző Helyben 
 
4. sz. n a p i r e n d: Támogatás megelőlegezési hitelszerződés megkötése 
HURO/0901/134/1.1.3. számú, LICS-EDTRIR című határon átnyúló pályázat 
keretében megvalósuló tervezési dokumentáció elkészítéséhez (írásos anyag csatolva) 
 
Kovács Sándor polgármester: Ez egy határon átnyúló pályázat. A lippaiak kb. 
négyszer akkora forrást használtak fel, mint mi. Amennyiben mi ezt a tervezési munkát 
nem csináljuk meg, akkor a lippaiak elveszítik a forrásaikat. Sőt ők már kiviteli 
tervekkel is rendelkeznek. Mi másképp nem tudjuk megoldani a finanszírozását, de a 
pályázat forrása biztosítani fogja a hitel visszafizetését. A tervezés előkészítése 
folyamatban van. Itt még nem az utakról van szó, de látszik, hogy a mezőgazdasági 
utakra már kiírták az elképzeléseket, mire lehetne pályázni, akkor már mi tervekkel 
rendelkeznénk. Ezt a pályázatot február 29-ig el tudnánk számolni, a megelőlegezési 
hitel azért kellene, mert másképp nem tudjuk a tervek elkészítését kifizetni. Azt is el 
szeretném mondani, hogy a zombolyai pályázat elszámolása megtörtént, visszaérkezett, 
az ÁFA hitelt azt visszafizettük, nemcsak növeljük a hitelállományunkat, hanem 
radikálisan próbáljuk csökkenteni is.  
 
Benke Marcell alpolgármester: Azt szeretném mondani, hogy a Vadásztársaság 
időben kifizette az utak karbantartására a pénzt. Az önkormányzat is pályázhatna a 
dűlőutakra, de az látszik, hogy különböző termelői és önkormányzati összefogással 
lehetne élni.  
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Kovács Sándor polgármester: Aki a kiadott határozati javaslatot  elfogadja, 
kézfelnyújtással szavazzon.  
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 3 igen szavazattal, 4 tartózkodás mellett a 
határozati javaslat nem kapta meg a döntéshozatalhoz szükséges többséget, a határozati 
javaslat nem került elfogadásra. 

 
5. sz. n a p i r e n d: Szennyvízberuházás közbeszerzési eljárás lebonyolításához 
kapcsolódó felelősségi rend jóváhagyása (írásos anyag csatolva) 
 
Kovács Sándor polgármester: A napirendet a Pénzügyi Bizottság tárgyalta. 
 
Mikulán László képviselő: A bizottság tárgyalta, akkor is szóvá tettem, sokáig 
beszéltem, most csak röviden. A szakmaiságot hiányolom a táblázatban, vagy máshogy 
kell megfogalmazni és akkor el lehet fogadni, vagy idéztem akkor szóról szóra, az így 
kemény felelősséget ró egy dolgozóra. Azt már nem tudom, hogy magába a társulatba 
ott van a vezetőség, te vagy az elnöke, hogy ott a szakmaiság, hogy van. Tehát nem 
látok bele, nem tudom, nekem …. 
 
Kovács Sándor polgármester: …… én nem veszek részt benne. A megjelölt 
köztisztviselők gyakorlatilag kapcsolattartók, adatokat szolgáltatni és képviselik az 
önkormányzatot, de önállóan nem végzetnek semmilyen munkát. 
 
Mikulán László képviselő: Jó, tudom ezt megbeszéltük akkor, kielégítő volt a válasz, 
de  magába a társulatba ott mérnök ember kellene, nem tudom, nem tudom………. 
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: A felelősségi renddel kapcsolatban szeretném 
elmondani, hogy közbeszerzési szakértő készítette. Ilyen volumenű közbeszerzési 
eljárást szakértelemmel rendelkező személy nélkül nem is lehet lebonyolítani. Ezt a 
közbeszerzési törvény is előírja. Itt tulajdonképpen a műszaki szakmai szakértelem, 
nem a kivitelezéshez szükséges szakértelmet jelöli, hanem ahogy a bizottsági ülésen is 
elmondtam, ez az adott tárgyra vonatkozó szakmai kifejezés, ezen módosítani nem 
lehet. A közbeszerzés tárgya szerinti műszaki szakmai szakértelemnél mindig azt kell 
nézni, hogy milyen tárgyban folyik a közbeszerzési eljárás, s ehhez kell szakértelemmel 
rendelkezik. Tehát ezt másképp megfogalmazni nem lehet, hiszen ezt a felelősségi 
rendet be kell terjeszteni a közbeszerzések tanácsához és nyilván, hogy ragaszkodnak 
azokhoz a szakkifejezésekhez, amelyeket a jogszabály előír. Ehhez képest tehát nem 
lehet módosítani se a szerkezetén, se a benne lévő szakkifejezéseken. Ahogy  
polgármester úr is elmondta ezek a közreműködő személyek tulajdonképpen a 
kapcsolattartók, akik az adatokat szolgáltatják az önkormányzattól a pénzügy 
területéről, illetve amilyen adatokat kérnek műszaki vonatkozásban, esetleg tulajdoni 
lap másolatokat, vagy bármilyen ilyen jellegű adatszolgáltatás tartozik, hiszen a 
közbeszerzési eljárást az irányító hatóság minőség biztosította is, tehát ez itt annyira 
szigorú eljárás rendben van meghatározva, hogy ezen módosítani nem lehet. Köszönöm.  
 
Kovács Sándor polgármester: Annyival egészíteném ki, hogy ráadásul most már az 
NFÜ képviselője is részt vesz a közbeszerzési értékelésben. Megfigyelőként 
rendszeresen részt fog venni az eljárás teljes menetében. 
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Mikulán László képviselő: Elfogadok mindent, de én mondom, hogy érettségiztem 
magyarból ötösre, elmeséltem már, történelemből pedig jeles dicséret, elhiszem, hogy 
ezeket kell beleírni, miért feltételezzem, hogy nem ezt, de itt, ha nem Dórika lenne, 
hanem más lenne, akárki ……….. akkor is ezt mondanám ……… 
 
Kovács Sándor polgármester: Ha ez gond akkor …… 
 
Mikulán László képviselő: De olvassátok … felolvastam akkor, hogy mit kell neki 
ellenőrizni, műszaki szakmai szempontból.  Hát ez olyan, mintha velem akarnál a 
Forma 1-en egy futamot nyeretni. Hülye példa, tudom.  
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: Akkor újra elmondom. A projektmenedzsment 
közbeszerzési eljárás előkészítésében vesz részt Bán Teodóra, ő az önkormányzati 
pályázatoknak a projektmenedzsere, nála nagyobb jártassággal az önkormányzatnál 
senki nem rendelkezik. Több milliós pályázatok projektmenedzseri feladatait látta már 
el eddig is, szakmailag a legalkalmasabb a feladat ellátására. 
 
Mikulán László képviselő: Írjatok egy olyat, hogy az a feladata, hogy adatot szolgáltat 
meg blablabla ……….. Most, hogy ha valami rosszul, nem jól megy, történik valami, 
na ezért itt a felelős, nem értem. Én nem vagyok ebbe szakmabeli, egy képviselő 
vagyok, laikus, aki ennek a mesterségnek nem mívelője, ennek a műszaki dolgoknak, én 
csak azt tudom, ami ide le van írva. Az ember életében már sokszor volt olyan, remélem 
nem mindenkinek, hogy később, amikor hát nem úgy volt leírva, kára keletkezett, mert 
nem úgy volt leírva, nem úgy gondoltuk, s az embert felelősségre vonták. Aztán lehetett 
mosakodni. Nevezzük néven a dolgokat. 
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: Akkor tisztelt képviselő-testület, ahogy látják is három 
közbeszerzési eljárás kerül lebonyolításra. Három felelősségi rend. Itt tulajdonképpen a 
műszaki ellenőri feladatok ellátása az első, nem tudom másképpen mondani, újra csak 
azt tudom hangsúlyozni, hogy a közbeszerzési törvényben szereplő kifejezések nem 
változtathatók meg, ezzel a tartalommal kell elküldeni. Itt a Trembeczki Károlyné az, 
aki tulajdonképpen az adatszolgáltatásra kötelezett. Adatszolgáltatóként ki van jelölve. 
A másik a kivitelezéssel kapcsolatos közbeszerzési eljárás, szintén Trembeczki 
Károlyné, tekintettel arra, hogy ő az, aki az adatokhoz hozzáfér, engedélyezési 
eljárásban van némi jártassága, tehát gyakorlatilag tudja azt, hogy milyen 
dokumentumot kérnek,  ő a közreműködő az előkészítés során. A harmadik a 
projektmenedzsment. A projektmenedzsment az aki, tulajdonképpen az egésznek a 
lebonyolítását végzi generál lebonyolítóként és itt van megjelölve Bán Teodóra, mert 
minden egyes önkormányzati saját kivitelezésben íródott pályázatot illetve saját 
pályázatunkat ő menedzsel le, aki úgy mond az önkormányzatnak a projektmenedzsere. 
Neki van a legtöbb gyakorlata, ő tudja ezeket a programokat kezelni, amelyhez pl. 
nekem hozzáférési jogom sincs, amikor az EMIR-be vagy IMÍR-be különböző adatokat 
szolgáltat. Tehát ezek a szakkifejezések neki mondanak valamit. Ezt, most ha ránézek 
Huszárné Marikára, azt mondanám neki, hogy nézd már meg  az IMÍR-be, hogy áll ez a 
pályázat, valószínűleg nem tudná azt sem, hogy mi az, hogy, IMÍR. Ez nem baj, mert 
neki az nem a feladata, hogy tudja. Tehát itt, aki a projektmenedzsmenti feladatokkal 
foglalkozik, tudja a szakkifejezéseket, az Bán Teodóra.  
 
Mikulán László képviselő: Megint ugyanaz lesz, mint a bizottsági ülésen, hogy 
hangoskodunk stb. Pl. x y, ne személyeskedjünk, műszaki szempontból döntési 
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javaslatot készít az ajánlatokról, nem folytatom a mondatot. Én többször elolvastam. 
Holott minden szavatokat értem, biztos így jó. Nem tudom máshol, hogy csinálják.  
 
Kovács Sándor polgármester: Nem készültem, de itt van. Ez egy minőségbiztosításos 
közbeszerzési eljárás dokumentációja. Ezt a minisztériumba hagyták jóvá, mérnökök, 
közgazdászok, hozzáértők, s legkevésbé szerintem politikusok. Ez a kiírás 
dokumentációja. Az az anyag, ahol ők ezt a rendet meghatározták az ehhez kapcsolódik. 
…………… nem budapesti, nem makói embereket, …… akikkel kapcsolatot tudnak az 
önkormányzaton belül teremteni, azokat kellett ebbe a tervbe beletenni. A másik pedig 
megint egy életszerű kérdés, ami felvetődött a múltkor, nem biztos, hogy egy kívülálló 
ember biztos, hogy ingyen nem vállalna bármilyen bizottsági, és bármilyen munkának a 
tevékenységét. Itt hivatali időben, hivatali munkában végzik ezek az emberek a 
munkájukat, én egyébként köszönöm nekik, de ez így működik. Beleszólásunk sincs 
egy közbeszerzésbe, minőségbiztosításba. Hiszen ezt még az irányító hivataltól 
háromszor visszadobták, többször át kellett dolgozni magát a dokumentációt is. Nagyon 
odafigyelnek erre. 
 
Mikulán László képviselő: Éppen súgom itt, elfogadom azt, amit te mondasz, meg is 
szavazom. De nem erről szavazunk, nem ez van írva.  
 
Kovács Sándor polgármester: ……….. az utolsó mondat ……………… 
 
Mikulán László képviselő: a döntéshozó tudom, elolvastam ……… olvastam az 
anyagot, elolvastam.  
 
Kovács Sándor polgármester: Úgy, hogy itt mindenképpen előkészítő feladatot lát el, 
a bontásnál a jogászok garmada fog végig ülni, és meg fogom hívni a képviselő-
testületet. A nagy terembe fogjuk ezt a bontás végrehajtani, pont azért, mert mindenki 
ott lesz, sőt még intézményvezetőket is. A nyilvánosság az szakma, s majd látni fogjuk 
mindannyian, hogy én mint polgármester, vagy jegyző, vagy Bán Teodóra az ollót sem 
vehetjük a kezünkbe, csak a közbeszerző jogász bonthatja fel. 
 
Mikulán László képviselő: Nagyon örülök neki, de én már akkor is boldog lennék, 
nemhogy nagy nyilvánosság előtt, amit tegnapelőtt mondtál, hogy legalább az 
internetről ne tüntettétek volna el a szennyvízberuházást.  
 
Kovács Sándor polgármester: Dolgoznak rajta, új honlap lesz. 
 
Mikulán László képviselő: Jó, leveszem a régit ………… oké elfogadom, minden 
elfogadok, most reklám van a helyén.  
 
Kovács Sándor polgármester: Ennek a figyelembevételével gondolom, hogy 
mindenképpen a képviselő-testület döntése lesz, ha a közbeszerzési eljárás lezárul. 
Nyilvánosságra azt gondolom szükség van a bontáson, minden képviselőnek ott van a 
helye, és ott is lesz a helye minden egyes bontáson. Sőt aki részt akar venni,  bejárás 
lesz ezen a héten, mindenkit tájékoztatni fogok, hogy mikor, mikor jönnek 
………………..egyáltalán eljön valaki ………., hogy akkor a bejárást tartsuk 
együtt,……. menjünk velük végig közösen. Értem én Laci, teljesen megértem 
………… 
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Aki elfogadja az előterjesztést, kézfelnyújtással szavazzon.  
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal, 4 nem szavazattal a határozati javaslatot 
elutasította, a javaslat nem kapta meg a döntés hozatalhoz szükséges többséget. 
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: Szeretnék szót kérni. Én szeretném tájékoztatni a 
képviselő-testületet, hogy a felelősség rend beterjesztése a Közbeszerzések Tanácsához 
kötelező. Nem tudom, mert erre nem készültem, de biztos, hogy jogkövetkezményekkel 
fog járni, ha ezt nem tesszük meg határidőre és ezt testületi jóváhagyás nélkül nem 
tehetjük meg.  
 
Mikulán László képviselő: Tegnapelőtt elmondtam barátilag, hogy én támogatom ezt 
az előterjesztést, csak tegyünk már bele mérnökembert, éltem én a buta Kolozsi 
példával, mondtam, hogy nem Kolozsi Jóskát………………. de szerintem akár a falnak 
mondtam volna.  
 
Kovács Sándor polgármester: Tegyünk bele egy mérnököt  
 
Mikulán László képviselő: Nem kell tenni, megszavaztuk, kész……… beszélsz 
valakivel ………. ez előbb is mondtad, hogy pénzért csinálja ……… stb. ……….  
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: Én mégis szeretném kérni, hogy gondolja át a képviselő-
testület, mert amit  mondtam, biztosan lesz jogkövetkezménye, ha megsértjük az eljárási 
rendet. 
 
Kovács Sándor polgármester: Szerintem megoldjuk ezt is…….. 
 
Mikulán László képviselő: Egyértelmű, eddig mindent megoldottunk, most is meg lesz 
oldva…… 
 
Benke Marcell alpolgármester: Nem lehetne átírni ezt a felelősség rendet? 
 
Kovács Sándor polgármester: Írjuk át, hogy adatszolgáltatást csinál ………… 
 
Benke Marcell alpolgármester: ….. mert a felelősség szóval van a gondunk ……. 
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: Szeretnék egyeztetni a közbeszerzési tanácsadóval, ezért 
szünetet kérek. 
 
Kovács Sándor polgármester: 10 perc szünet  
 
S  z ü n e t 
 
Kovács Sándor polgármester: ………… a képviselő-testületnek, 
……adatszolgáltatást végeznek, aki ezt elfogadja, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület az elhangzott módosítással együtt 7 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozza:  

 

7/2012. (I. 25.) Kt.h.  
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Tárgy:  KEOP-1.2.0/2F/09-2010-0072 projekthez kapcsolódó közbeszerzési eljárások 
felelősségi rendjének jóváhagyása. 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a KEOP-
1.2.0/2F/09-2010-0072 projekthez kapcsolódó közbeszerzési eljárások egyedi 
közbeszerzési szabályzatában kapott felhatalmazás alapján a 

• „KEOP-1.2.0/2F/09-2010-0072 projekthez FIDIC mérnöki, 
műszaki ellenőri feladatok ellátása” 
• „KEOP-1.2.0/2F/09-2010-0072 projekthez kapcsolódó külső 
projektmenedzsment feladatok (generál lebonyolító) ellátása” 
• „KEOP-1.2.0/2F/09-2010-0072 projekthez szennyvízcsatorna-
hálózat építése FIDIC piros könyv szerint és szennyvíztisztító telep 
létesítése FIDIC sárga könyv szerint” 
című közbeszerzési eljárások felelősségi rendjét az előterjesztéshez 
csatolt mellékletekben foglaltaknak megfelelően jóváhagyja azzal, 
hogy a felelősök adatszolgáltatást végeznek. 

 
Határozatról értesítést kapnak: 

1.) Csanádpalota Város Polgármestere 
2.) Csanádpalota Város Jegyzője 
3.) Polgármesteri Hivatal Pályázatkezelője Csanádpalota 

 
Mikulán László képviselő: (érthetetlen hozzászólás ) 
 
Kovács Sándor polgármester: Ibolya ezt pontosan jegyezd le, amit mondtam. Ez bele 
fog kerülni ebbe a felelősségi rendbe.  
 
Mikulán László képviselő: Ezt megszavaztuk, túl vagyunk rajta. Tehát olyan nehogy 
benne maradjon, hogy szakmai alkalmassági feltételeknek való megfelelését ellenőrzi, 
mert amúgy Mikulán vállalhatja a vese transzplantációért a felelősséget, mert Mikulán 
ért ahhoz. 
 
Kovács Sándor polgármester: Még egyszer mondom, hogy új bekezdés 
adatszolgáltatás …….. 
 
Mikulán László képviselő: Ez kitűnő …………….. 
 
Bodzás István képviselő: Ez így korrekt.  
 
 
6. sz. n a p i r e n d: Csanádpalota-Lippa turizmusfejlesztésre irányuló közös 
pályázatának benyújtása (írásos anyag csatolva) 
 
Kovács Sándor polgármester: A bruttó beruházás összege, ami az épületre vonatkozik 
43 millió 967 E Ft, ez a volt bölcsőde épületének a felújítása. 4 millió Ft bútorra lett 
betervezve. Négy részre próbáltuk felfűzni. Az első rész a téli megvalósítás. 
Disznótoros határon innen és túl. Ebbe a programba a Hazai Turizmus Zrt-t is 
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szeretnénk bevonni. Ennek a programnak a tervezett költsége 9.460 €. A második 
program a színháztörténeti konferencia. Határon átnyúló jelleggel, Kelemen László 
mellett a lippai születésű Degré Alajosra is megemlékezve, műsorral és fotókiállítással 
egybekötve. Ennek a költsége 5.000 €. A második rész 2013. tavasszal kerülne 
megvalósításra április 24-én Szent György napjához kötve juhásztalálkozó és 
lovasverseny lebonyolításával. Gyapjúfeldolgozás bemutatása, sajtkóstoló, és juhból 
készült ételek elkészítése. Ennek a költsége 8335 €. Valamint tavasszal kerülne 
megrendezésre „játék határok nélkül”, amelyben központi szerepet töltene be a talléria. 
A harmadik rész nyáron kerülne megvalósításra, mely három programból állna. Az első 
program 2013. júliusában a felújításra kerülő kiállítóközpontban és szálláshelyen egy 
kiállítás megszervezése, nyári tábor, mely környezettudatos szemléletmód 
kialakításának jegyében kerülne lebonyolításra.  Ennek a költsége 5.750 €. A tábor 
befejeztével kerülnek megrendezésre július utolsó hétvégéjén a nemzetközi 
gasztronómiai fesztivál és a mesterségek utcája. Ennek a költsége 6.987 €. A harmadik 
program pedig népzenei és néptánc találkozó, folklór fesztivál, melynek költsége 7.451 
€. A negyedik rész az  ősz. Ebben a részben is két program szerepel. Az első a 
színjátszó találkozó, valamint a népdalkör és citera találkozó. A költsége 6.667 € és 
6.000 €. A második program a vadászidény jegyében zajlana egy vadász kiállítással, 
valamint vadászati gasztronómiával. A költsége 8.350 €. A projekt összköltsége, 
amelyben benne van a lurdi barlang felújítása is 254.030 €,  melyhez az önerő 12.702 €. 
Az önerő 309 Ft-os árfolyamon számolva 3.924.918 Ft.  
 
Bodzás István képviselő: Amennyiben kész a pályázat, akkor én a kulturális 
bizottságot összehívnám, hogy tájékozódjanak a pályázatról.  
 
Benke Marcell alpolgármester: Amikor a program beadásáról szavazunk, akkor 
tegyük oda a határozati javaslatba azt is, hogy a program lebonyolításához szükséges 
finanszírozását támogató döntésünket a szükséges időben meghozzuk.  
 
Kovács Sándor polgármester: A bölcsődénél az alsó és felső épület is felújításra 
kerülne.  
 
Aki a pályázat benyújtásával egyetért, kézfelnyújtással szavazzon.  
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett az 
alábbi határozatot hozza:  

 

8/2012. (I. 25.) Kt.h.  
 
Tárgy:  Csanádpalota és Lippa turizmusfejlesztésre irányuló közös pályázatának 
benyújtása, önerő biztosítása  
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint (Vezető 
Partner) Lippa Város Önkormányzatával, mint (Partner) együttműködve közös 
pályázatot nyújt be a Magyarország-Románia Határon Átnyúló Együttműködési 
Program 2007-2013 keretében meghirdetett 5. pályázati felhívására a 2. prioritás 
Társadalmi és gazdasági kohézió érősítése a határmenti térségben 2.1 Határon 
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átnyúló gazdasági együttműködés támogatása beavatkozási terület 2.1.3. 
Turizmusfejlesztés tevékenységi területre. 
 
Képviselő-testület a pályázat megvalósításához szükséges önrész összegét 
13 000 €-t, azaz tizenháromezer eurót, illetve annak megfelelő forintot (mely az 
MNB legfrissebb hivatalos 2011. december havi középárfolyama alapján 
304,32,- Ft/€ árfolyammal számolva 3.956.160,- Ft, azaz hárommillió-
kilencszázötvenhatezer-egyszázhatvan forint) az önkormányzat 2012. évi 
költségvetésének Kiemelt állami és önkormányzati rendezvények előirányzat 
terhére biztosítja, a 2013. évre áthúzódó részét a 2013 évi költségvetésbe ezen 
előirányzat terhére betervezi.  
 
Felhatalmazza a polgármestert a pályázat benyújtására és az ahhoz szükséges 
jognyilatkozatok megtételére. 

 
Csanádpalota Város Önkormányzata vonatkozásában a projektrész összköltsége 
EUR-ban: 

Igényelt pályázati összeg 247 000 € 
A pályázó önereje  13 000 € 
A megvalósulás teljes költsége 260 000 € 

 
Csanádpalota Város Önkormányzata vonatkozásában a projektrész összköltsége 
Ft-ban: 

Igényelt pályázati összeg 75.167.040,- Ft 
A pályázó önereje  3.956.160,- Ft 
A megvalósulás teljes költsége 79.123.200,- Ft 

 
Határozatról értesítést kap: 
1.) Csanádpalota Város Polgármestere 
2.) Csanádpalota Város Jegyzője 
3.) Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Csoportja 

 
7. sz. n a p i r e n d: Nagyér és Nadlac határon átnyúló pályázatában partnerként való 
részvétel (írásos anyag csatolva) 
 
Kovács Sándor polgármester: Ennél a pályázatnál eszközbeszerzésekre kerülne sor. A 
tanösvény kerülne kijelölésre. Csatlakoznánk Nagyér, Pitvaros, Csanádalberti és román 
Nagylak irányába a tanösvényhez. 615 E Ft a költsége. A tájház felújítása 16 millió 400 
E Ft. Az összköltsége 18 millió 187 E Ft, az önerő 909 E Ft. A tájházhoz kötődnek azok 
a mesterségeknek a bemutatása, amely a tájháznál megvalósítható.  
 
Bodzás István képviselő: A Bizottság megtárgyalta és támogatásra javasolta.  
 
Kovács Sándor polgármester: Javasolom a Képviselő-testületnek, hogy a kiadott 
határozati javaslatot fogadja el. 
 
Aki a javaslattal egyetért, kérem, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett az 
alábbi határozatot hozza:  
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9/2012. (I. 25.) Kt.h.  
 
Tárgy:  Nagyér és Nadlac határon átnyúló pályázatában partnerként való részvétel 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete kinyilatkozza, hogy 
támogatott partnerként részt vesz a Nagyér és Nadlac által közösen előkészített a 
Magyarország-Románia Határon Átnyúló Együttműködési Program 2007-2013 
keretében meghirdetett 5. pályázati felhívás 2. prioritás Társadalmi és gazdasági 
kohézió érősítése a határmenti térségben 2.1 Határon átnyúló gazdasági 
együttműködés támogatása beavatkozási terület 2.1.3. Turizmusfejlesztés 
tevékenységi területre benyújtásra kerülő pályázatában. 
 
Képviselő-testület a pályázat megvalósításához szükséges önrész összegét 3 286 
€-t, azaz háromezer-kettőszáznyolcvanhat eurót, illetve annak megfelelő forintot 
(mely az MNB legfrissebb hivatalos 2011. december havi középárfolyama 
alapján 304,32 Ft/€ árfolyamon számolva 999.995,- Ft, azaz 
kilencszázkilencvenkilencezer-kilencszázkilencvenöt forint) az önkormányzat 
2012. évi költségvetésének Kiemelt állami és önkormányzati rendezvények 
előirányzat terhére biztosítja, a 2013. évre áthúzódó részét a 2013 évi 
költségvetésbe ezen előirányzat terhére betervezi.  
 
Felhatalmazza a polgármestert a pályázat benyújtásához szükséges 
jognyilatkozatok megtételére. 

 
Csanádpalota Város Önkormányzata vonatkozásában a projektrész összköltsége 
EUR-ban: 

Igényelt pályázati összeg 62 434 € 
A pályázó önereje  3 286 € 
A megvalósulás teljes költsége 65 720 € 

Csanádpalota Város Önkormányzata vonatkozásában a projektrész összköltsége 
Ft-ban: 

Igényelt pályázati összeg 18.999.915,- Ft 
A pályázó önereje  999.995,- Ft 
A megvalósulás teljes költsége 19.999.910,- Ft 

 
 

Határozatról értesítést kap: 
4.) Csanádpalota Város Polgármestere 
5.) Csanádpalota Város Jegyzője 
6.) Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Csoportja 

 
8. sz. n a p i r e n d: Együttműködési megállapodás a romániai Gyertyámos község 
Önkormányzatával (írásos anyag csatolva) 
 
Kovács Sándor polgármester: Úgy gondolom, hogy a pályázataik sikeréhez szükséges 
a megállapodás.  
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Bodzás István képviselő: A bizottság tárgyalta. Megbeszéltük, hogy a pályázati 
együttműködést kötünk.  
 
Kovács Sándor polgármester: Aki  egyetért az együttműködési megállapodással, 
kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett az 
alábbi határozatot hozza:  
 
10/2012. (I. 25.) Kt.h.  
 
Tárgy:  Együttműködési megállapodás a romániai Gyertyámos község 
Önkormányzatával 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete – a helyi 
 önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 10. §-ának (1) bekezdése f.) 
pontjában biztosított jogkörében eljárva - a romániai Gyertyámos községgel a 
jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal testvérvárosi és együttműködési 
egyezményt köt. 
Az együttműködési megállapodást a jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal 
jóváhagyja és felhatalmazza a polgármestert annak aláírására. 

 
 A határozatról értesítést kap: 
 1.) Csanádpalota Város Polgármestere Csanádpalota 
 2.) Gyertyámos Község Polgármestere Carpinis 
 
9. sz. n a p i r e n d: Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat álláshely 
megszüntetése (írásos anyag csatolva) 
 
Bodzás István képviselő: A bizottság tárgyalta és elfogadásra javasolja.  
 
Kovács Sándor polgármester: Aki egyetért az álláshely megszüntetésével, 
kézfelnyújtással szavazzon. 

 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, 3  tartózkodás mellett az 
alábbi határozatot hozza:  
 
11/2012. (I. 25.) Kt.h.  
 
Tárgy:  Létszámleépítés az Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat 
Gyermekjóléti és Szociális Alapellátási egységénél. 
 

H a t á r o z a t 
 

1. Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
társulásban résztvevő önkormányzatok kezdeményezésére az 
Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat Gyermekjóléti 



17 

 

és Szociális Alapellátási Egységénél 2012. február 1. napjával 1 fő 
családgondozói álláshelyet megszüntet. 

 
2. Képviselő-testület a költségvetési szerv engedélyezett álláshelyeinek 

számát 2012. február 1. napjától az alábbiak szerint határozza meg: 
• Családsegítés    1 fő 
• Gyermekjóléti Szolgálat  3 fő 
Képviselő-testület elrendeli, hogy az Alapszolgáltatási Központ és 
Gyermekjóléti Szolgálat 2012. évi költségvetésében az engedélyezett 
létszámot a fentiek szerint kell tervezni, ezen túlmenően a 
költségvetésben csak a létszámleépítés miatt felmerülő munkáltatói 
kötelezettségek pénzügyi előirányzatai tervezhetők. 
 

3. Képviselő-testület felkéri az intézmény vezetőjét, hogy a 
létszámleépítéssel kapcsolatos munkáltatótói intézkedést 
haladéktalanul tegye meg. 
 

Határozatról értesítést kapnak: 
1.) Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat Vezetője 
Csanádpalota 
2.) Csanádpalota Város Polgármestere 
3.) Csanádalberti Község Polgármestere 
4.) Királyhegyes Község Polgármestere 
5.) Nagyér Község Polgármestere 
6.) Pitvaros Község Polgármestere 
7.) Csanádpalota Város Jegyzője 
8.) Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Csoportja Csanádpalota 

 
Kovács Sándor polgármester: Arra szeretném kérni a képviselő-testületet, hogy 
gondolja át az úttervezésének a lehetőségét. Hiszen itt elsősorban a lippaiaknak tartunk 
be, de saját magunknak is. A lippaiak a terveket elkészítették és a mi terveink beadása 
nélkül valószínűsíthető, hogy nem fognak tudni elszámolni a befektetett költségekkel. 
Ők az egész városuk belterületének útjait terveztették meg ebből a forrásból. Február 
29-ig a kifizetésnek meg kell történni, a terveknek el kell készülni ahhoz, hogy ők is el  
tudjanak számolni. Nyomatékkal kérem a képviselő-testület tagjait, hogy értékeljék 
felül a döntésüket.   
Aki támogatja ezt a hitelfelvételt, kézfelnyújtással szavazzon.  
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 3 igen, 4 tartózkodás mellett ismételten döntés 
nem született.  
 
10. sz. n a p i r e n d:  Közterületek használatának díjáról szóló rendelet módosítása 
 
Mikulán László képviselő: A tavalyi év decemberében tárgyaltuk a díjtételeket 
megállapító rendeleteket. Ezen rendeletek között szerepelt a közterületek használatának 
díjáról szóló rendelet módosítása. Ezt a rendeletet szóbeli kiegészítés alapján bontottuk 
a 3. sz. mellékletet úgy, hogy a vállalkozások építési munkáival kapcsolatos állvány, 
építési törmelék elhelyezése esetén, ideértve a felvonulási épületet is, másik árkategóriát 
állapítottunk meg. Korábban elhangzott, hogy nagyon sok cég nem tud ide települni, 
mert nincs szennyvízhálózat. Ha most tartjuk ezt a közterület használati díjat, ami 44 
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Ft/m2/nap, akkor ezért nem fog ide települni vállalkozás, mert ezt a sarcot nem bírja el. 
Az a javaslatom, hogy az írásban kiadott rendelet tervezetet fogadjuk el és a most 
hatályba lévőt, helyezzük hatályon kívül.  A 44 Ft/m2/nap magas szám, ha valaki itt 
építkezni akar, ez akkora fék, amit képtelenség kigazdálkodni.  
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: Sem az Ötv., sem az SZMSZ nem írja elő, hogy 
módosító indítványt egy írásban kiadott előterjesztéshez írásban lehet csak benyújtani. 
Tehát teljesen jogszerű volt a Pénzügyi Bizottság által beterjesztett szóbeli módosító 
indítvány. A rendelet megalkotása teljesen jogszerűen történt.  
Az SZMSZ 18. §. (1) bekezdése viszont előírja, hogy rendeletalkotást csak írásban lehet 
kezdeményezni. Éppen ezért a most elhangzott javaslatról csak a következő testületi 
ülésen lehet érdembe dönteni, hiszen a helyi rendelet módosítására vonatkozó javaslat 
nem került írásban kiadásra. 
 
Mikulán László képviselő: Mint képviselő kérem a hivatal segítségét, hogy a rendelet 
módosításáról megcsinálnák e nekem az előterjesztést?  
 
Benke Marcell alpolgármester: Az elmúlt testületi ülésen direkt felhívtam erre a 
figyelmet. Ennek ellenére gyakorlatilag egy hónapon belül újra elővetted. Tehát semmi 
alapod nincs arra, hogy bosszankodjál, meg dühös legyél. Egyszerűen arról van szó, 
hogy módod volt akkor állást foglalni, amit nem tettél meg.  
 
Mikulán László képviselő: Én is tájékozódtam a környéken, hogy hol vannak ilyen 
díjtételek. Ez kirívó. Egy építési vállalkozótól, aki elvégez egy munkát, ekkora összeget 
nem szednek naponta. Az építőipar szezonális tevékenység.  
 
Kovács Sándor polgármester: Ez kimondottan a vonalas építkezésről szól.  
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: Két héten belül tudom vállalni, hogy az elhangzott 
módosító javaslatnak megfelelően elkészítem a rendelet-tervezetet és az bekerülhet a 
februári testületi ülés elé. 
 
Kovács Sándor polgármester: Holnap ½ 11-kor jön az országgyűlési 
képviselőasszony, kérem a képviselőket, hogy aki tud, jöjjön el.  
A mai napra tervezett nyílt ülés napirendjét megtárgyaltuk, a testületi ülést bezárom. 

K.m.f.t. 
 
 

 
Kovács Sándor       Erdélyi Sándorné dr. 
 polgármester         jegyző 
 
 
Vetró Józsefné       Mikulán László 
      jkv. hit.               jkv. hit.  


